
Protokół Nr VII 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 31 marca 2015 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. 
 Obrady rozpoczęły się o godz. 1700, a zakończyły o godz. 1855.   W obradach 
sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Nieobecność 1 radnego 
była usprawiedliwiona. 
 Lista obecności jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
          
                                        Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Przyjęcie sprawozdań z wykonania planów finansowych za 2014 rok. 
    a) Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 
    b) Gminnej Biblioteki Publicznej, 
    c) Gminnego Centrum Kultury, 
6. Zatwierdzenie planów finansowych na 2015 rok: 
    a) Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 
    b) Gminnej Biblioteki Publicznej, 
    c) Gminnego Centrum Kultury, 
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
     - zmian w  budżecie gminy na 2015 r. 
     - wyrażenia - nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  
       Szydłów środków stanowiących Fundusz Sołecki. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1. 
 
Obrady VII sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom pan Janusz 
Juszczak - Przewodniczący Rady Gminy, który powitał obecnych na sesji radnych, 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, dyrektora SPZOZ, dyrektor GCK w Szydłowie,  
kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej w Szydłowie oraz sołtysów.  
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad VII 
sesji Rady Gminy i poprosił o zgłaszanie wniosków, co do jego zmian lub uzupełnień. 
Wnioski takie nie zostały zgłoszone, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad i w głosowaniu jawnym 
porządek obrad sesji RG został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy radni otrzymali przed posiedzeniem komisji w dniu dzisiejszym i do chwili 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści 
protokołu z poprzedniej sesji, tj. Nr VI. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych 
uwag co do protokołu. Radni nie zgłosili ustnych uwag i zastrzeżeń                                    
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół z VI sesji RG został przyjęty 
jednogłośnie.  
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Ad. 4. 
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radny Tadeusz Gąsiorek zapytał czy wszczęto prace w sprawie elewacji remizy  
  OSP, zgłosił także potrzebę skierowania do Korytnicy koparki i ciągnika aby  
  wyczyścić rów i podebrać ziemię obok posesji pana Gałązki bo rów jest zamulony, 
- radny Łukasz Gądek - powiedział, że pani Macias z ulicy Targowej zgłosiła do niego  
  problem walącego się płotu na posesji po pani Marcowej, która obecnie należy do  
  Gminy. Skarżyła się również, iż pojemniki na odpady komunalne ze sklepu  
  „Lewiatan” stoją na tej posesji i w miesiącach letnich jest bardzo nieprzyjemna woń  
  z tych pojemników, 
- radny Andrzej Tuz - zgłosił, że w miejscowości Mokre jest zrobiona zatoka  
  przystankowa, a nie ma przystanku, zwrócił również uwagę aby uzupełnić na  
  przystankach kosze na śmieci gdyż nie wszędzie są ustawione kosze,  
- radny Marek Skuza - zgłosił, że w miejscowości Gacki była tyczona droga i wbite  
  zostały drewniane paliki, a jego zdaniem należałoby wbić betonowe aby nie zostały   
  uszkodzone lub wyrwane,  
- Przewodniczący RG - zgłosił potrzebę wykonania  poprawek przy budowie drogi  
  Kotuszów - Jabłonica gdyż są za duże skarpy przy poboczach i przy mijających się  
  samochodach jest niebezpiecznie. Dodał, że prace przy budynku Centrum  
  Aktywności Lokalnej w Kotuszowie nie zostały dokończone. 
 
Ad. 5.  
 
W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 
sprawozdania z wykonania planów finansowych za 2014 rok były szczegółowo 
omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji RG. Przewodniczący zwrócił się do 
radnych o zgłaszanie uwag do sprawozdań. 
Pytań i uwag dotyczących sprawozdań z wykonania planów finansowych za 2014 rok 
nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym plany finansowe SPZOZ, GBP 
 i GCK w Szydłowie za 2014 r. zostały przyjęte jednogłośnie. 
Sprawozdania stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 6. 
 
W tym punkcie porządku obrad jako pierwsza przedstawiła plan finansowy na 2015 r.  
- pani Barbara Szymańska - p.o. dyrektora SPZOZ w Szydłowie. 
Pani doktor wyjaśniła, że plan finansowy jest trochę zmieniony w porównaniu do lat 
ubiegłych ponieważ z powodu braku pacjentek została zlikwidowana poradnia 
ginekologiczna - wykonanie było tylko w 30 %. W poradni tej była zatrudniona pani 
doktor Węgrzynowska,  ale nie było pacjentek. Na dzień dzisiejszy nie można sobie 
pozwolić aby istniała poradnia i przynosiła duże straty. Odwrotna sytuacja jest 
natomiast w poradni laryngologicznej, która funkcjonuje w SPZOZ - pacjentów jest 
bardzo dużo. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy kwota jaka jest przeznaczona na badania 
laboratoryjne jest wystarczająca.  
Dyrektor odpowiedziała, że badania nie są wykonywane na życzenie wszystkich 
pacjentów tylko musi być istotny powód do wykonania bezpłatnych badań. 
W chwili obecnej w SPZOZ zapisanych jest 4010 pacjentów i liczba ta, w porównaniu 
do lat ubiegłych stopniowo wzrasta.  
Pani doktor poinformowała również, że w ubiegłym roku zgłaszała pisemnie do 
Urzędu Gminy wniosek  o remont budynku SPZOZ w Szydłowie. Jak już informowała 
wcześniej do 2016 r. musi być wykonana winda, gdyż jest to budynek piętrowy                  
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i przepisy tego wymagają. Z tego, co się orientuje będzie można pozyskać  środki 
unijne na takie cele  i poprosiła aby Urząd Gminy  pilotował ten temat, a przy okazji 
można przygotowywać  projekty na wykonanie innych prac, między innymi mogły by 
być wymienione instalacje: kanalizacyjna, elektryczna, odgromowa oraz 
przeprowadzony remont piwnic budynku. Można również rozpoznać  sprawę 
instalacji kolektorów słonecznych na budynku SPZOZ. 
Wójt Gminy odpowiadając stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnych 
rozporządzeń w sprawie środków finansowych na takie zadania, w najbliższy 
czwartek jadą z panem Machnikiem na spotkanie z panem Pawłem Walczyszynem - 
- dyrektorem firmy InicjatywaLokalna.pl. w sprawie możliwości pozyskiwania środków 
finansowych z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2014 - 2020, to może dowiedzą się coś więcej w tej 
sprawie. 
Obecnie możemy  przygotowywać same fiszki, a za miesiąc lub dwa będzie więcej 
wiadomo i na najbliższej lub kolejnej sesji należy zabezpieczyć  środki na wykonanie 
dokumentacji. 
Pani doktor dodała, że SPZOZ przeznaczy wszystkie środki finansowe jakie ma 
zamrożone ale i gmina też musi przeznaczyć  jakąś kwotę. 
Plan finansowy SPZOZ na 2015 r. stanowi załącznik do protokołu.  
Następnie pani Iwona Baran - kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej  przedstawiła 
plan finansowy na 2015 r. 
Pytań i uwag dotyczących planu biblioteki nie było. Plan ten stanowi załącznik do 
protokołu. 
Plan finansowy na 2015 r. Gminnego Centrum Kultury, który  stanowi załącznik do 
protokołu sesji przedstawiła dyrektor - pani Maria Stachuczy. 
Poinformowała, że w roku 2014 we wszystkich szkołach na terenie gminy był 
realizowany w ramach POKL projekt w pn. „Nasza szkoła to nasz przyjaciel”. Dzięki 
temu działa 56 kół zajęć wyrównawczych oraz rozwijających dla młodzieży.  
Zatrudniony jest też pedagog szkolny i doradca zawodowy. GCK sponsoruje także 
wyjazdy i wycieczki dla uczniów Gimnazjum (jedna w miesiącu) oraz dla SP Szydłów 
(co 2 miesiące). 
Projekt kończy się  czerwcu 2015 r. Niestety po tym okresie znacznie zmniejszy się  
ilość kół zajęć pozalekcyjnych. 
W chwili obecnej realizowany jest projekt z Narodowego Centrum Kultury, dzięki 
któremu przeprowadzona zostanie diagnoza potrzeb społeczno-kulturalnych 
mieszkańców Gminy, a w okresie od sierpnia - do listopada 2015 r. dofinansowane 
zostanie 7 mniejszych projektów, realizowanych przez lokalne stowarzyszenia lub 
grupy nieformalne.  
Wójt Gminy złożył podziękowanie za dobrą pracę wszystkim dyrektorom                            
i kierownikom jednostek.  
Pytań i uwag do przedstawionych planów finansowych na 2015 rok nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wszystkie plany finansowe na 
2015 r., które zostały przyjęte jednogłośnie.  
 
Ad. 7. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                          
i uchwalania projektów uchwał. 
Pierwszy rozpatrywany projekt uchwały dzisiejszej sesji dotyczył zmian w budżecie 
Gminy Szydłów na 2015 r. Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy poinformowała, że 
w planie dochodów wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa, rozdział 70005 - wprowadza się środki na  
  opłaty związane z rozgraniczeniami, 
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- dział 751 - Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony  
  prawa oraz sądownictwa - wprowadza się dotacje w kwocie 13.458,00 zł na  
  podstawie decyzji nr DKC 680/6/2015 Dyrektora Delegatury KBW w Kielcach, 
- dział 801- Oświata i wychowanie, rozdział 80113 - „Dowożenie uczniów do szkół” 
  zwiększa się o kwotę 6,500,00 zł z tytułu refundacji wydatków z roku 2014, 
  rozdział 80104 - Przedszkola - zwiększa się dotację o 63.650,00 zł, a rozdział    
  80106 - Inne formy wychowania przedszkolnego - zwiększa się o kwotę                   
  49.647,00 zł na podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego, 
- dział 852 - Pomoc społeczna - zwiększa się dochody w rozdziale 85212 o kwotę  
  27.000,00 zł, a w rozdziale 85213 o kwotę 550,00 zł  tytułem zwrotu należności  
  wraz z odsetkami od świadczeń wykorzystywanych niezgodnie z przeznaczeniem,  
  rozdział - 85295 - Pozostała działalność - zwiększa się dochody o kwotę 663,00 zł  
  na podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego, 
- dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zmniejsza się o kwotę  
  2.750,00 zł - dochody związane z opłatami za odbiór ścieków. 
Dochody po wprowadzonych zmianach wynoszą - 15.886.669,00 zł.  
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 751 - Urzędu naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony  
  prawa oraz sądownictwa - wprowadza wydatki w kwocie 13.458,00 zł na  
  zorganizowanie i przeprowadzenie wyborów Prezydenta RP, 
- dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - zwiększa się  
   wydatki o 5.000,00 zł, z przeznaczeniem na Fundusz Wsparcia Policji w Staszowie, 
- dział 801- Oświata i wychowanie, wydatki w rozdziale 80104 - przedszkola  
  zwiększa się o dotacje w kwocie 63.650,00 zł. Wydatki w rozdziale - szkoły  
  podstawowe zmniejsza się o kwotę 176.898,00 zł, w rozdziale 80110 - gimnazja  
  zmniejsza się wydatki o kwotę 106.096,00 zł. 
  Wprowadza się nowy rozdział 80150 pn. „Realizacja zadań wymagających  
  stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży                       
  w szkołach podstawowych, gimnazjach, liceach ogólnokształcących, liceach  
  zawodowych i szkołach zawodowych oraz szkołach artystycznych”  i zabezpiecza  
  się wydatki w tym rozdziale na kwotę 282.994,00 zł, 
- dział 852 - Opieka społeczna - zwiększa się wydatki o kwotę 28.213,00 zł, na  
  zadania związane ze świadczeniami rodzinnymi i zwrotem świadczeń wraz                       
  z odsetkami pobranymi niezgodnie z przeznaczeniem,  
- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększa się dotację dla  
  Gminnego Centrum Kultury na opiekę dla instruktora zespołu „Kasztalon” o kwotę  
 1.500,00 zł.  
Ogółem wydatki na rok wynoszą 18.686,669,00 zł.  
Pytań i uwag dotyczących zmian w budżecie gminy na 2015 rok nie było 
 i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie 
- 14 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr VII/ 37/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia bądź 
nie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu sołeckiego. Jednocześnie zwrócił się 
do przewodniczącego obrad dzisiejszego posiedzenia wspólnych komisji - pana 
Ryszarda Sadłochy z pytaniem za jaką uchwałą  wypowiedzieli się radni: czy za 
wyrażeniem zgody, czy za nie wyrażeniem zgody na utworzenie funduszu 
sołeckiego. 
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Radny Ryszard Sadłocha - przewodniczący obrad posiedzenia wspólnych komisji 
powiedział, że radni są za wyrażeniem zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Szydłów środków stanowiących Funduszu Sołecki. 
W związku z czym, Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o skreślenie                  
w tytule uchwały oraz w § 1 słów „nie wyrażenia” i ponownie odczytał projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Szydłów środków 
stanowiących Fundusz Sołecki. 
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                    
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
14 głosów „za”. 

UCHWAŁA Nr VII/ 38/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
 

Ad. 8. 
 
Odpowiedzi na zapytanai i interpelacje udzielił Wójt Gminy: 
- w sprawie elewacji budynku remizy - wysłane zostały zapytania do 4 firm, w tym  
  również do tej, którą zgłosił radny T. Gąsiorek, 
- w najbliższym czasie koparka i ciągnik zostaną skierowane do Korytnicy, 
- ogrodzenie nieruchomości po pani Marcowej jest zniszczone ale pani Macias,  po  
  załatwianiu niezbędnych formalności może ogrodzić swoją posesję, 
- pojemniki na śmieci sklepu „Lewiatan” - firma ta  zwróciła się do Urzedu Gminy  
  o  wyznaczenie miejsca na te pojemniki i została wyrażona zgoda aby pojemniki  
  mogły tam stać i do dnia dzisiejszego nikt nie zgłaszał, że  przeszkadzają.  Do  
  firmy „Lewiatan” zostanie wysłane pismo  aby znaleźli sobie inne miejsce, 
- w sprawie koszy na przystankach - po rozeznaniu ilości koszy będących na stanie   
  UG  zostaną one zamontowane w potrzebnych miejscach, 
- paliki na drodze - wbite są drewniane i nie będziemy tego zmieniać gdyż pan  
  Haczyk odwołuje się do wyższych instancji, natomiast właściciel złożył doniesienie  
  do Prokuratury w sprawie zajęcia działki pod drogę,  
- w dniu 30.03.2015 r. był wykonawca remontu Centrum Aktywności Lokalnej                   
  w Kotuszowie i prace będą robione, 
- skarpa na drodze do Jabłonicy - w pierwszej połowie kwietnia br. będzie wykonany  
  przegląd dróg, zostanie sporządzona notatkę i będą podjęte stosowne działania, 
- przystanek w Mokrym - Wójt zachęcił aby środki z funduszu sołeckiego sołectwa  
  Mokre w roku 2016 zostały przeznaczone na przystanek. 
  Radny Andrzej Tuz zbierając głos stwierdził, że w sołectwie Mokre nie funkcjonuje   
  ani świetlica ani plac zabaw, w związku z czym gmina nie wydaje żadnych środków   
  na to sołectwo poza budową dróg. 
 
Ad. 9. 
 
- radny - Leszek Wójcik poprosił o zamontowanie kosza na przystanku w Grabkach  
  Dużych i stwierdził, że należy coś zrobić z tym przystankiem w Grabkach, gdyż po  
  prostu zrobiono z tego obiektu ubikację, 
- radny Tadeusz Gąsiorek - powiedział, że w Korytnicy jest zrobione boisko do  
  siatkówki ale nie ma nigdzie koszy na śmieci, 
- pan Stanisław Wojterski - sołtys  Szydłowa powiedział, że w protokole z poprzedniej  
  sesji jest zapisane, że dziś miało być rozpatrzone pismo które złożyli sołtysi, a do  
  chwili  obecnej nie słyszał nic na ten temat. 
Wójt Gminy odpowiadając stwierdził, że ma przygotowane dane z ościennych gmin 
dotyczące prowizji za podatek rolny i odpady komunalne, a także miesięcznych 
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ryczałtów. Z tego co się zorientował,  w Gminie Szydłów obowiązują porównywalne 
stawki prowizji. 
Przewodniczący RG dodał, że zwiększenie wynagrodzenia sołtysów powinno być 
dokonane razem z wynagrodzeniem radnych, ale w bieżącym roku podatek mamy                 
w takiej wysokości jak w roku ubiegłym  i w tym roku nie powinno być zmiany prowizji 
ani ryczałtu tak sołtysów jak i radnych. 
Pan Stanisław Wojterski - sołtys Szydłowa zabierając głos powiedział, że już nie 
chodzi o podwyżkę prowizji i ryczałtu w bieżącym roku ale o odpowiedź na pismo 
jakie zostało złożone. 
Skarbnik Gminy dodała, że sołtysom przybyło pracy w związku ze zbieraniem opłat 
za odpady komunalne ale również dostają za to wynagrodzenie.  
Na dzień dzisiejszy nie widzi możliwości aby w bieżącym roku można było 
podwyższyć wynagrodzenie gdyż budżet jest bardzo napięty. 
Wójt Gminy zaznaczył, że obecnie dużo dopłacamy do oczyszczalni ścieków i około 
1 mln zł musimy znaleźć w budżecie gminy gdyż mamy promesę od Wojewody na  
drogę Potok - Potok Gajówka w wysokości 500 tys. zł.  
 
Ad. 10.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia VII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 

Protokołowała 
 

     Teresa Kaniszewska 
 


